

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 360b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

A new weapon in the fight against terrorism

Strasbourg, 01.06.2007 – The Secretary General of the Council of Europe announced today that its new Convention on the Prevention of Terrorism has now entered into force. "This new weapon provides a robust and effective response to the threat of terrorism. It allows our governments to act early and effectively to stop terrorists before they can carry out their attacks," said Terry Davis.

The [Convention](#) is the first international treaty to establish as criminal offences several activities which may lead to acts of terrorism, such as incitement, recruitment and training. It also reinforces international co-operation in the prevention of terrorism by modifying existing arrangements for extradition and mutual assistance.

The Convention was opened for signature at the Third Summit of Heads of State and Government of the Council of Europe in Warsaw in May 2005. It has served as a precursor to counter-terrorism efforts at the global level and was followed by the adoption of UN Security Council Resolution 1624(2005), which echoes the Council of Europe's approach to the fight against terrorism.

To date, it has been signed by 39 countries, 7 of them have already ratified it: Albania, Bulgaria, Denmark, Romania, Russia, Slovakia, Ukraine.

For further information on the Council of Europe action against terrorism, see www.coe.int/gmt.

Une nouvelle arme au service de la lutte antiterroriste

Strasbourg, 01.06.2007 – Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe a annoncé aujourd'hui l'entrée en vigueur de la nouvelle Convention sur la prévention du terrorisme. « Cette nouvelle arme apporte une réponse énergique et efficace à la menace terroriste, a déclaré Terry Davis. Elle permet à nos gouvernements d'intervenir rapidement et avec efficacité, et d'empêcher les terroristes de mettre leur plan d'attentat à exécution. »

Cette Convention est le premier traité international à ériger en infractions pénales plusieurs activités susceptibles d'aboutir à la commission d'attentats, telles que l'incitation au terrorisme, le recrutement et l'entraînement à des fins terroristes. En modifiant les accords existants sur l'extradition et l'entraide judiciaire, elle renforce également la coopération internationale en matière de prévention.

La [Convention](#) a été ouverte à signature en mai 2005 à Varsovie, lors du 3^e Sommet des chefs d'Etat et de gouvernement du Conseil de l'Europe. Cet instrument précurseur de la lutte mondiale contre le terrorisme a été suivi de l'adoption par le Conseil de Sécurité de l'Onu de la Résolution 1624(2005), qui va dans le sens de l'approche retenue par le Conseil de l'Europe.

A ce jour, 39 pays ont signé le nouvel instrument dont 7 l'ont déjà ratifié (Albanie, Bulgarie, Danemark, Roumanie, Russie, Slovaquie et Ukraine).

Pour plus d'informations sur l'action du Conseil de l'Europe contre le terrorisme, consulter le site www.coe.int/gmt.